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Protokół nr XXXVIII/18 

z obrad XXXVIII sesji Rady Gminy Stargard 

z dnia 29 marca 2018 r. 

 

 

AD 1. SPRAWY REGULAMINOWE 

− OTWARCIE OBRAD XXXVIII SESJI RADY GMINY STARGARD 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal dokonał otwarcia obrad XXXVIII sesji 

Rady Gminy Stargard w dniu 29 marca 2018 roku o godz. 10.00 

− STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych 

było 15 radnych, co stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przywitał wszystkich przybyłych na obrady 

sesji: 

Zaproszoną na sesję Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Patrycję Gross, 

Wójta Gminy Kazimierza Szarżanowicza, 

Zastępcę Wójta Jerzego Makowskiego, 

Skarbnik Gminy Bernadetę Opasińską, 
Sekretarz Gminy Danutę Żygadło 

Radcę Prawnego Patrycję Rybak – Dębińską, 
Sołtysów (lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu), 

Przedstawicieli prasy. 

− ZATWIERDZENIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał porządek obrad XXXVIII sesji 

Rady Gminy Stargard jaki radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o terminie sesji, który 

przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

‒ otwarcie obrad XXXVIII sesji Rady Gminy Stargard 

‒ stwierdzenie quorum 

‒ zatwierdzenie porządku obrad  

‒ przyjęcie protokołu Nr XXXVII/18 z obrad sesji Rady Gminy Stargard, która odbyła 

się w dniu 23 lutego 2018 r. 

2. Interpelacje radnych 

3. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części obrębu Strachocin, gmina Stargard 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości stanowiącej własność gminy 

5. Podjecie uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Stargard w 2018 roku 

6. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Stargard na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Stargard na lata 2018 – 2028. 

9. Stan bezrobocia na terenie gminy 

Opinia Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

10. Ocena stanu dróg po okresie zimowym oraz plan budowy i remontów (wyjazd komisji 

w teren) 
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Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  

11. Koszty utrzymania zieleni na terenie Gminy Stargard w 2016 roku 

Opinia Komisji Rewizyjnej 

12. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 

13. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 

14. Odpowiedzi na interpelacje radnych 

15. Wolne wnioski i zapytania 

16. Sprawy różne 

17. Ustalenie terminu następnej sesji 

18. Zamknięcie obrad sesji 

Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 15 głosami „za”, 

„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się” 0, przyjęła porządek obrad XXXVIII sesji Rady 

Gminy Stargard i według tego porządku obradowała. 

− PRZYJĘCIE PROTOKOŁU NR XXXVII/18 Z OBRAD SESJI RADY GMINY STARGARD 
Z DNIA 23 LUTEGO 2018 R. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przystąpił do głosowania nad przyjęciem 

protokołu z obrad XXXVII sesji Rady Gminy z dnia 23 lutego 2018 r. bez odczytywania. 

Rada Gminy Stargard jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”, przyjęła protokół z obrad XXXVII 

sesji Rady Gminy z dnia 23 lutego 2018 r. 

AD 2. INTERPELACJE RADNYCH 

Interpelacje nie zostały zgłoszone. 

AD 3. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVIII/259/18 W SPRAWIE PRZYSTĄPIENIA DO 
SPORZĄDZENIA MIEJSCOWEGO PLANU ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO 
CZĘŚCI OBRĘBU STRACHOCIN, GMINA STARGARD 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XXXVIII/259/18, w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego części obrębu Strachocin, gmina Stargard, która 

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

AD 4. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVIII/260/18 W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA 
ZAWARCIE KOLEJNEJ UMOWY DZIERŻAWY NIERUCHOMOŚCI STANOWIĄCEJ 
WŁASNOŚĆ GMINY 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 

własność gminy. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
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podjęła uchwałę NR XXXVIII/260/18 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy, która stanowi załącznik nr 4 

do niniejszego protokołu. 

AD 5. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVIII/261/18, W SPRAWIE PROGRAMU OPIEKI NAD 
ZWIERZĘTAMI BEZDOMNYMI ORAZ ZAPOBIEGANIA BEZDOMNOŚCI ZWIERZĄT NA 
TERENIE GMINY STARGARD W 2018 ROKU 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał wyżej wymieniony projekt 

uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XXXVIII/261/18, w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Stargard w 2018 

roku, która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

AD 6. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVIII/262/18 W SPRAWIE PODZIAŁU GMINY 
STARGARD NA STAŁE OBWODY GŁOSOWANIA, USTALENIA ICH GRANIC 
I NUMERÓW ORAZ SIEDZIB OBWODOWYCH KOMISJI WYBORCZYCH 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał wyżej wymieniony projekt 

uchwały. 

Natomiast Radny Mateusz Jarosz, zwrócił uwagę, że w załączniku do projektu 

przedmiotowej uchwały jest błąd w adresie numeru porządkowego siedziby komisji 

w Strachocinie i zamiast Strachocin Nr 12 b, powinno być Strachocin Nr 44. 

Następnie z uwagi na brak innych pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały wraz z uwzględnieniem poprawy wyżej wymienionego numeru 

porządkowego siedziby obwodowej komisji wyborczej w Strachocinie z „Strachocin Nr 12 b” 

na „Strachocin Nr 44”. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XXXVIII/262/18 w sprawie podziału Gminy Stargard na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

AD 7. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVIII/263/18 W SPRAWIE ZMIAN BUDŻETU GMINY 
NA 2018 R. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował o zarządzeniu Wójta Gminy 

Nr 45/18 z dnia 28 marca 2018 r., w sprawie przygotowania autopoprawki do projektu 

uchwały w XXXVIII/263/18 w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 rok i poprosił Wójta 

o zabranie głosu w tej sprawie. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz powiedział, że po dyskusji na posiedzeniu Komisji 

Socjalno – Porządkowej i Oświaty i na wskutek wniosku tej Komisji przygotował 

autopoprawkę do projektu tej uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. i ta 

poprawka uwzględnia wniosek Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

Jarosław Kornet, który potwierdził słowa Wójta. Przewodniczący Jarosław Kornet 
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powiedział, że forma mogłaby być inna. Na wniosek ze strony Komisji przygotowana została, 

autopoprawka przez Wójta Gminy. Następnie słowem komentarza Przewodniczący Jarosław 

Kornet powiedział, iż 40 tyś. zł, które były przeznaczone na przygotowanie dokumentacji na 

nową świetlicę w Witkowie, że potrzeba może jest, ale biorąc pod uwagę obecna sytuacje ze 

szkołami w naszej gminie, która można określić słowem bardzo trudną pod względem 

finansowym, realizacja tej inwestycji nie miałaby racji bytu, wykonania. A zrobić całą 
dokumentacje po to, żeby była zrobiona i wydać pieniądze, żeby tylko wydać, to raczej 

mijałoby się z celem. Pieniądze potrzebne są na szkoły. 

Następnie zabierając głos Radny Mateusz Jarosz, odniósł się do uzasadnienia autopoprawki 

w sprawie przeznaczenia środków na kontenery przy szkole podstawowej w Strachocinie 

i podziękował Przewodniczącemu. Radny Mateusz Jarosz powiedział, że na prośbę Wójta 

w sprawie potrzeby zakupu kontenerów, Dyrektor szkoły przedstawiła do Wójta pismo 

o zakup 4 pomieszczeń o powierzchni 35 m
2 

i 1 o powierzchni 20 m
2
 na okres przejściowy. 

Ta kwota 40 tyś. zł wiadomo, że jest niewystarczająca i dlatego Radny Jarosz zwrócił się do 

Wójta z prośbą o znalezienie tych środków na zakup kontenerów zgodnie z pisemną prośbą 
Dyrektora. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiadając na prośbę Radnego wyjaśnił, iż jest to 

tylko początek, żeby było zapisane w budżecie, że zaczynamy to działanie. Na pewno kwota 

ta nie wystarczy i po rozpoznaniu cenowym wystąpi do Rady Gminy o pozostałe pieniądze na 

zakup tychże kontenerów.  

Kolejno Radny Mateusz Jarosz poruszył problem ogrzewania w szkole w Strachocinie, 

który się pojawił i zwrócił się również do Wójta z prośbą o rozwiązanie tego problemu. 

Również Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet, w związku z tą sytuacją ogrzewania 

zwrócił się do Wójta Gminy z pytaniem czy zostały podjęte kroki i zlecono odpowiednim 

fachowcom w tej dziedzinie, żeby się zajęli i sprawdzili ten temat. 

Odpowiadając Wójt Gminy wyjaśnił, że robione jest rozeznanie i w dzisiejszej poczcie 

wpłynęła oferta firmy, która się tym zajmuje, co należy zrobić by poprawić ogrzewanie 

i powiedział, że sprawa jest w trakcie i do nowego sezonu będzie zrobione. 

Wobec informacji o ofercie Radny Mateusz Jarosz zapytał, kiedy ta firma była 

w Strachocinie i na jakiej podstawie jest ta oferta, gdyż ma informacje, że był w szkole tylko 

pracownik urzędu i z tego, co pamięta Wójt na Komisji Oświaty mówił, że firma przyjedzie 

dopiero w sobotę po świętach.  

Wójt Gminy powtórzył, iż w poczcie jest oferta i powiedział, że nie jest w stanie teraz na to 

pytanie odpowiedzieć, i po przerwie wyjaśni Radnemu tę sprawę. 

Następnie odpowiadając na pytanie Radnego Józefa Tracza w kwestii modelu kontenerów 

Wójt Gminy potwierdził, że będą to kontenery modułowe, z których będzie można zbudować 
jedno pomieszczenie.  

Kolejno Radny Józef Tracz zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy o możliwość 
przedstawiania Radnym na każdej sesji informacji, na jakim etapie jest zakup kontenerów, 

zwłaszcza w Grzędzicach, gdyż dobrze byłoby, aby od 1 września one tam stały. Wójt 

Gminy wyraził zgodę i przypomniał, że ma takie założenie i to tego się zobowiązał. 

W kwestii zakupu kontenerów głos zabrał również Radny Mariusz Sikorski, który 

powiedział, by może połączyć obie szkoły i zakup kontenerów w jedno zamówienie, bo być 
może udałoby się w ten sposób zmniejszyć koszty jednostkowe. 

Kolejno z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 
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• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła przyjęła autopoprawkę do projektu uchwały NR XXXVIII/263/18 w sprawie zmian 

budżetu gminy na 2018 r., która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt uchwały 

NR XXXVIII/263/18 w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r., wraz z autopoprawką. 

Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższy projekt 

uchwały wraz autopoprawką. 
Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XXXVIII/263/18 w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r., wraz 

z autopoprawką. 
Uchwała NR XXXVIII/263/18 w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r., stanowi załącznik 

nr 8 do protokołu. 

AD 8. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVIII/264/18 W SPRAWIE UCHWALENIA ZMIANY 
WIELOLETNIEJ PROGNOZY FINANSOWEJ GMINY STARGARD NA LATA 2018 – 2028. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał wyżej wymieniony projekt 

uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał Radnych o pytania do tego projektu uchwały. 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda, która poinformowała, 

że Komisja Rewizyjna na swoim wczorajszym posiedzeniu zgłosiła zastrzeżenie i głosowała 

nad tą uchwałą, jak również dzisiaj chciałaby wyrazić swoją opinię z zastrzeżeniem, iż 
głosujemy, a zastrzeżenie dotyczy wysokości wydatków, jakie mają zostać poniesione na 

świetlice w Tychowie, aby wszelkie planowane wydatki związanie z budową świetlicy były 

konsultowane z Radą Gminy i przedstawiane, gdyż koszt, który jest przedstawiony 

w prognozie to koszt 3 mln zł, a założenie wcześniejsze było dużo mniejsze. 

Natomiast Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia 

Więcek zapytała, na jakim etapie jest inwestycja. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odpowiedział, że pierwszy etap obejmuje 

stan surowy zamknięty i z tego, co mu wiadomo do 30 kwietnia ma zostać zakończony. 

Następnie Radni rozpoczęli dyskusję na temat czasu realizacji i kosztów tej inwestycji. 

Radny Józef Tracz powiedział, że można pogratulować tempa, na co Radna Wiesława 

Kuśnierz podkreśliła, że Radni zostali poinformowani o rozstrzygniętym przetargu 

30 listopada. 

Radny Maciej Lipka powiedział, by podjąć dyskusje na tym etapie inwestycji nad jej 

wstrzymaniem. 

Radny Józef Tracz odniósł się do wcześniejszych dyskusji, że Radni mieli otrzymać 
informacje, co zawiera I etap, i co zwiera II etap inwestycji, a do tej pory tych informacji nie 

mają. Nie wiedzą, jaki jest kosztorys tego I etapu i jakie jest jego zamknięcie. Według 

Radnego dobrze byłoby, żeby Rada poznała te informacje. 

W dyskusji głos zabrał Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, który powiedział, że 

wiadomo było, co zawiera I etap, ponieważ do przetargu była specyfikacja warunków. Wójt 

wyjaśnił, że I etap to stan surowy zamknięty. Powiedział również, że przed przetargiem do II 

etapu zostaną zweryfikowane koszty, do czego zobowiązała go na wczorajszym posiedzeniu 

Komisja Rewizyjna. W związku z tym dokonane zostaną cięcia i po zapoznaniu Rady 

z ostatecznymi kosztami dopiero ogłosi przetarg. 
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Ponownie głos zabrał Radny Maciej Lipka, który mówił o możliwości na tym etapie 

podjęcia uchwały w sprawie przeniesienia środków II etapu inwestycji w Tychowie na 

Grzędzice lub Strachocin. Wyliczając, iż pozostało jeszcze jakieś 2,2 mln zł, proponował, aby 

ruszyć z inwestycją w szkole w Grzędzicach. Jednocześnie zaproponował, by rozważyć tę 
propozycje i ją przegłosować.  
Natomiast Radny Krzysztof Kowalczyk przypomniał, iż na spotkaniu w Grzędzicach, Wójt 

zobowiązał się, że kontenery muszą być do września, dlatego jego zdaniem nie można tego 

ruszyć. 
Radny Maciej Lipka porównując czas tempa prac związanych z budową świetlicy 

stwierdził, że można ruszyć z rozbudową szkoły w Grzędzicach. 

Do propozycji wstrzymania inwestycji odniosła się Radna Wiesław Kuśnierz, która 

powiedziała, że byłoby to najłatwiejsze, ale nie o to chodzi by zamykać tę inwestycję. Radna 

Wiesława Kuśnierz powiedziała, że chciałaby, aby dowiedzieć się o kolejnych kosztach z tej 

sali, a nie z plotek. Radna podkreśliła, że nie zależy jej na zamykaniu i wstrzymywaniu tej 

inwestycji.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił Wójta by po przerwie 

obrad przedstawił informację na temat inwestycji w Tychowie.  

Natomiast Radny Maciej Lipka odniósł się do priorytetów porównując potrzebę budowy 

świetlicy z obecnymi potrzebami w szkołach. 

Również Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet 

odniósł się w kontekście tej inwestycji, do szybkiego tempa prac oraz kwoty przeznaczonej 

do ograniczenia, co do wyposażenia świetlicy, i powiedział, że chciałby poznać ile z całego 

kosztu inwestycji, wyniosą koszty wyposażenia i był za tym, by Wójt przedstawił te 

informacje po przerwie. 

Natomiast Radny Józef Tracz poprosił Przewodniczącego Rady o zrozumienie oburzenia ze 

strony radnych, dotyczącego tej inwestycji. Radny powiedział, że inwestycja ta była o dwa 

lata przekładana, a głównym powodem było pozyskanie środków unijnych, z czego 

wskazywano, że można uzyskać dofinansowanie i niestety przez dwa lata nic się nie 

wydarzyło, a świetlica budowana jest własnym sumptem. Radny przypomniał 

Przewodniczącemu, że również obiecał i zobowiązał się do starań o dofinansowanie.  

Natomiast Radny Maciej Lipka powiedział, że jest to świetlica, na którą gminy nie stać. 
Zaś Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda, odnosząc się do propozycji wstrzymania 

inwestycji powiedziała, że byłoby to marnotrawstwo. 

Następnie Przewodniczący Rady Edward Kosmal, powiedział, że na spotkaniu 

i rozmowach z premierem mówił o problemach oświaty po reformie i trudnościach 

w uzyskaniu dofinansowania w tym zakresie. Jednocześnie powiedział, że nadal będzie 

nagłaśniał tę sprawę w ramach swoich możliwości. Przewodniczący przypomniał, że Wójt 

podjął działania i złożył wnioski na termomodernizacje. 

Natomiast Radny Józef Tracz podał INTERREG, jako przykład możliwości pozyskania 

środków na szkoły, i podkreślił, że trzeba to najpierw planować przed inwestycją. 
Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda, podziękowała Przewodniczącemu za zgłaszanie 

do władz tych problemów, ale w kontekście potrzeb szkół trzeba się pochylić nad 

pilnowaniem wydatków inwestycji w Tychowie. 

Radny Maciej Lipka natomiast podkreślił, że nie jest przeciwnikiem świetlicy w Tychowie, 

bo mieszkańcom się należy, ale to kwestia skali tej inwestycji. Radny przypomniał, 

o wcześniejszych dyskusjach, że była mowa o kosztach w wysokości 1,5 mln zł, a zostaliśmy 

uszczęśliwieni kwotą 3 mln zł. To nie jest uczciwe wobec pozostałych mieszkańców. 

Natomiast Radny Mateusz Jarosz porównał koszty budowy świetlicy w Tychowie 

z planowanymi przez Wójta kosztami budowy świetlicy w Witkowie Drugim, że można 

wybudować za mniejsze pieniądze. 
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Ponownie głos w dyskusji zabrał Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, który powiedział, 

że pewne decyzje zapadły oraz, że zobowiązał się do okrojenia kosztów z tej inwestycji 

i zostanie to zrobione. 

Radny Maciej Lipka zaznaczył, że miała być ona ograniczona wielkościowo i kosztowo już 
na etapie 3 mln zł i została zmniejszona do 1,5 mln zł, a dalej brniemy w 3 mln zł. Radny 

powiedział także, o projekcie, że został on pokazany dopiero po przegłosowaniu. 

Odpowiadając Wójt Gminy nie zgodził się z Radnym w kwestii pokazania projektu, 

i powiedział, że nie ma tajemnic, a jest tylko wola albo się zapoznać albo się nie zapoznać. 
Radny Mariusz Klewin zapytał Przewodniczącego o ilość możliwości złożenia wniosków 

o dofinansowanie. 

Następnie wobec braku innych uwag i zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie powyższy projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XXXVIII/264/18 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Stargard na lata 2018 – 2028, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

AD 9. STAN BEZROBOCIA NA TERENIE GMINY  
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił o przedstawienie opinii 

Przewodniczącego Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty. 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 

opinię Komisji do wyżej wymienionego tematu, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 27 marca 2018 r. zapoznała 

się z informacją dotyczącą informacji o stanie bezrobocia w gminie Stargard na koniec 2017 

roku. Komisja wyrażając swoją opinię, powyższą informację przyjęła. 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal oddał głos Dyrektor Powiatowego 

Urzędu Pracy Patrycji Gross, która pokrótce omówiła jak przedstawia się stan i struktura 

bezrobocia na terenie gminy i powiatu. Gmina Stargard jest w dość dobrej sytuacji. Jest 

trzecią gminą pod względem bezrobocia w powiecie stargardzkim. Jak w większości gmin, 

tak i na terenie gminy Stargard zanotowano spadek bezrobocia. Od kilku lat jest tendencja 

spadkowa bezrobocia, zarówno na terenie powiatu, jaki i terenie gminy. Obecnie stan 

bezrobocia jest najniższy na przestrzeni lat, kiedy bezrobocie było rejestrowane. Zmieniła się 
też struktura. Na 3,5 tyś osób w powiecie, ponad 40 % to osoby najbardziej oddalone od 

rynku pracy. Od trzech lat wprowadzone jest profilowanie osób bezrobotnych tuż po 

rejestracji. Są trzy profile wsparcia. Osoby bardzo aktywne objęte są I profilem. II profil to 

osoby wymagające niewielkiego wsparcia ze strony urzędu. Zaś osoby mające dużo 

deficytów, które nie pozwalają im wejść na rynek pracy to osoby objęte III profilem. 

Wymagają one bardzo dużego wsparcia i aktywizacji ze strony urzędu. Niestety liczba osób 

objęta tym profilem rośnie. Według danych na 3,5 tyś osób bezrobotnych w powiecie, 1,2 tyś 
zarejestrowanych to osoby objęte III profilem. Natomiast wszystkie osoby chętne na pewno 

znajdą dla siebie ofertę pracy w urzędzie jak i poza nim. Ponadto nie trzeba być osobą 
zarejestrowaną by odpowiedzieć na oferty pracy, jakimi dysponuje urząd pracy. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych, czy są pytania.  

Wobec ich braku pytań ze strony radnych do informacji Przewodniczący Rady Gminy 

Edward Kosmal zarządził 15 minutowej przerwę.  
Zanim nastąpiła przerwa głos zabrał Wójt Gminy Stargard Kazimierz Szarżanowicz, który 

udzielił informacji dla Radnego Jarosza, odnośnie naprawy instalacji ogrzewania w szkole 

w Strachocinie. Wójt powiedział, że na terenie szkoły odbyło się już rozpoznanie w tej 

sprawie. W spotkaniu uczestniczyła firma, Pani Dyrektor Szkoły, Kierownik Dłużewski, 
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pracownik Szymański oraz pracownik OAS-u Pani Wirzynkiewicz. Firma przedstawiła swoją 
ofertę koszty materiałów i robocizny wymiany zaworu instalacji CO w kotłowni 1590 zł 

brutto i koszty materiałów i robocizny wymiany pompy obiegowej CO 4560 zł. Według 

oceny tej firmy jest to najważniejszy sposób na poprawę ogrzewania. Były też rozmowy na 

temat czyszczenia całej instalacji, ale to mogłoby to spowodować, że ujawnią się 
nieszczelności. 

Zaś Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet, zapytał 

czy ktoś sprawdził filtr przy pompie, i powiedział, że może warto byłoby to sprawdzić. 
Na pytanie Radnego Mateusza Jarosza, który zapytał o termin wizyty komisji, Wójt Gminy 

odpowiedział, że komisja była w szkole 21 marca. Odnosząc się do tej informacji, Radny 

Jarosz stwierdził, że jest tu jakieś przekłamanie i przypomniał, że Wójt Gminy na spotkaniu 

Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty we wrotek powiedział, że komisja w sprawie 

ogrzewania będzie dopiero za tydzień w sobotę po świętach. Odpowiadając na zarzut 

Radnego Mateusza Jarosza, Wójt Gminy przeprosił, że wprowadził w błąd. Na zakończenie 

krótkiej dyskusji na temat nieścisłości odnośnie wizyty komisji w szkole w Strachocinie, Wójt 

powiedział, że najważniejsza jest teraz poprawa ogrzewania. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 11.05 wznowił obrady sesji, 

po 15 minutowej przerwie. 

AD 10. OCENA STANU DRÓG PO OKRESIE ZIMOWYM ORAZ PLAN BUDOWY 
I REMONTÓW (WYJAZD KOMISJI W TEREN) 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił Przewodniczącą Komisji 

Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwię Więcek o przedstawienie opinii Komisji 

do powyższej informacji. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
odczytała protokół Komisji z wyjazdu w teren z dnia 26 marca 2018 r., który odbył się po 

posiedzeniu w urzędzie, w obecności pracownika Referatu Gospodarki Komunalnej 

i Inwestycji Pani Beaty Wilk. Protokół z wyjazdu komisji w teren stanowi załącznik nr 10 do 

niniejszego protokołu. 

Komisja kontrolą objęła drogi gruntowe w miejscowościach Grzędzice, Skalin, Wierzchląd, 

Lipnik, Żarowo, Witkowo Drugie oraz drogi gminne o nawierzchni asfaltowej droga 

z Żarowa do Grzędzic, w Koszewie, w Skalinie w kierunku Wierzchlądu. 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu przeanalizowała informację o stanie 

dróg po okresie zimowym i informację tę przyjęła. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o pytania. 

Radny Mariusz Sikorski dodał do informacji, że remontu wymaga również ulica Kłosowa 

w Grzędzicach oraz odcinek ulicy Radości przy numerach 16A, B, C. Natomiast, jeśli chodzi 

o drogi o nawierzchni asfaltowej Radny Sikorski wskazał zakręt w Grzędzicach na wyjeździe 

w kierunku Żarowa, gdzie są spękania z wykruszeniami.  

Radny Mariusz Klewin słowem komentarza do remontów dróg, powiedział, że trzeba 

patrzeć na wszystkie miejscowości. Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek wytłumaczyła, 

że kontrola jest ograniczona czasowo.  

Następnie Radny Mariusz Klewin oraz Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek poruszyli 

temat fatalnego stanu dróg powiatowych na terenie gminy i braku dbania o te drogi 

w kontekście udziału, jaki ma powiat w remontach dróg na terenie miasta. Przewodnicząca 

Komisji Sylwia Więcek zwróciła uwagę, że na dzisiejszej sesji miał być przedstawiciel i jego 

brak jest lekceważący. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal potwierdził, że wysłał oficjalne pismo 

z prośbą o przybycie na sesję, również Wójt rozmawiał ze Starostą, także zapewniano 

o przybyciu na sesję w dniu wczorajszym na spotkaniu w starostwie, na którym była 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda. 
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Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal, potwierdził fatalny stan dróg. 

Przewodniczący zwrócił się do Wójta Gminy o przeanalizowanie i podjęcie decyzji w sprawie 

remontu drogi miedzy kolonią Tychowo, a Trzebiatowem, o który już zwracano się rok temu, 

gdy droga została rozjeżdżona w czasie objazdów po wypadkach. 

Radna Anna Góra pytała o ulicę Spółdzielców w Witkowie Pierwszym, która również 
wymaga remontu. 

Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek dodała, że wszystkie drogi gruntowe objęte 

kontrolą jak wynika z informacji pracownika Pani Beaty Wilk zostały już typowane do 

remontu 80 procent tych dróg będzie objęta remontem.  

Natomiast Radny Mariusz Klewin poruszył ponownie kwestie dróg, jeżeli akurat wszystkie 

drogi są powiatowe tak jak w Pęzinie, gdzie są ciągle problemy, drogi są dziurawe, z brakiem 

odwodnienia, pozapychanymi studzienkami, z nasypami. 

Następnie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda 

poinformowała o problemie mieszkańców Lipnika, który został odcięty w związku rozpoczęta 

inwestycją budowy ronda i przebudowy drogi na skrzyżowaniu Lipnik – Grzędzice. Jest 

problem z wyjazdem i wjazdem. Mieszkańcy zostali odcięci. Miała być wyznaczona droga 

alternatywna, a nie ma żadnej drogi alternatywnej. Przewodnicząca powiedziała, że była 

wczoraj z Radnym Sikorskim u starosty Pana Gila, który zapewniał, że albo on albo ktoś inny 

przybędzie na dzisiejsze spotkanie by rozmawiać o rozwiązaniu tej sytuacji. 

Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek dodała natomiast, że ten problem rozszerza się też 
nieco dalej, i dotyczy też miejscowości, które korzystają z komunikacji jak dzieci 

dojeżdżające do szkoły, pozostali mieszkańcy dojeżdżający do pracy czy lekarza. 

Następnie słowem komentarza głos zabrał Przewodniczący Jarosław Kornet, który odniósł 

się do trudnej sytuacji zarówno przebudowy drogi, w Lipniku i proponowanych objazdów, jak 

i do remontów dróg gminnych. 

Radny Mariusz Klewin natomiast poruszył kwestię wysokości środków przeznaczonych na 

remonty dróg czy będzie ona wystarczająca. 

Radny Maciej Lipka w związku z inwestycją na skrzyżowaniu w Lipniku, przypomniał, że 

za jakiś czas zostanie ta droga całkowicie zamknięta dla ruchu, a problem ten dotyczy 

również mieszkańców Żarowa, Lubowa, Smogolic, którzy korzystali z tej drogi by dojechać 
w kierunku Szczecina. Wcześniej mogli oni dojechać drogą wojewódzką tak zwaną betonką, 
która jest także w trakcie remontu. Wobec tej sytuacji Radny zwrócił uwagę, na komunikację 
miejską i dowóz dzieci. Radny pytał, co w tym przypadku, czy komunikacja ta została w jakiś 
sposób skomunikowana. Następnie zapytał, co z subwencją na komunikację, jeżeli po 

zamknięciu ruchu nie będzie ona działać. 
Następnie Radni zaczęli dyskusję o tym, że należy skomunikować te drogi i jest to kwestia 

zarządcy dróg. 

Kolejno Radny Józef Tracz głos zabrał w sprawie dróg powiatowych i zwrócił uwagę, że 

jego zdaniem powiat uporał się z problematycznymi drogami tworząc sieć dróg przesuwając 

je do kategorii dróg uzupełniających, pomocniczych, których nie musi remontować według 

swoich wytycznych. Radny Tracz powiedział, że dlatego dobrze byłoby wystąpić, by powiat 

zweryfikował ten układ dróg, ponieważ w układzie podstawowym są głównie drogi 

w mieście, a powiat to nie jest tylko miasto to również mieszkańcy mieszkający poza 

Stargardem, na co dzień borykający się z problemami z przejezdnością tych dróg 

i bezpieczeństwa na nich. 

Radni do ww. tematu nie zgłosili więcej pytań i uwag. 

AD 11. KOSZTY UTRZYMANIA ZIELENI NA TERENIE GMINY STARGARD W 2016 ROKU 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił o przedstawienie opinii 

Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej. 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię Komisji do 

wyżej wymienionego tematu, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 28 marca 2018 roku zapoznała się 
z przygotowanym materiałem dotyczącym kosztów utrzymania zieleni na terenie Gminy 

Stargard w 2016 roku. W przygotowanej informacji zwrócono uwagę na dwa aspekty: 

1) wysokość kosztów obkaszania zieleni w układzie  

- zatrudnienie w ramach robót publicznych - koszt 15659,22 zł, 

- mieszkańcy Gminy w ramach FS - koszt 96825,65 zł. 

2) rozbieżności w stawkach zawieranych umów zleceń.  
Analiza dokonana w zestawieniu obkaszana powierzchnia w stosunku do wynagrodzenia, 

wykazała stawki od 0,06 zł do 7,44 zł za m². 

Na podstawie powyższego komisja wskazała konieczność ujednolicenia stawek za obkaszanie 

terenów zielonych oraz weryfikacje obkaszanych terenów, ze wskazaniem obkaszania 

terenów użytkowanych przez mieszkańców. 

Następnie Radni rozpoczęli dyskusję na temat wykaszania terenów należących do zasobów 

gminnych i ich stawek, która w dalszej części przeszła na temat dróg powiatowych 

i współpracy z powiatem.  

Radny Mariusz Klewin ponownie zwrócił uwagę, że w przypadku Pęzina, większość 
terenów należy do powiatu, które wykasza, ponieważ powiat tego nie robi. 

Natomiast Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że może nareszcie od tych, którzy 

odpowiadają za zieleń przydrożną, za stan dróg, należałoby tego wymagać. Radni zwrócili 

także uwagę, że nie są wykaszane tereny należące do KOWRu, a Przewodnicząca Sylwia 

Więcek, jako przykład podała miejscowość Wierzchląd.  

Radny Józef Tracz poprosił Wójta Gminy o nakreślenie jak wygląda współpraca z powiatem. 

Radny zwrócił uwagę na możliwość wykonywania przez gminę niektórych zadań należących 

do powiatu na zasadzie porozumienia za ich odpłatnością. 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz wyjaśnił, że współpraca gminy kończy się na 50% 

udziale w budowie ścieżek i chodników przez miejscowości dla poprawy bezpieczeństwa 

mieszkańców. Wójt powiedział, że według jego obecnego stanowiska gmina nie partycypuje 

w kosztach remontów dróg powiatowych pomiędzy miejscowościami. Natomiast, jeżeli Rada 

Gminy zobowiąże do zmiany stanowiska i partycypacji w tych kosztach. Wójt przypomniał, 

że powiat na dzień dzisiejszy ma jeszcze około 350 tyś. zł długu i można by wykorzystać na 

współudział w budowie chodników w różnych miejscowościach. Wójt przypomniał, że kilka 

lat temu była współpraca w zakresie utrzymania zieleni na terenie gminy przy drogach 

powiatowych, w związku, z czym gmina zobowiązała się powołać brygadę do pracy 

wykaszania i ta współpraca zakończyła się na tym jednym roku. Podsumowując Wójt 

powiedział, że w zakresie utrzymania zieleni nie ma żadnej współpracy z powiatem. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal udzielił głosu Sołtysowi sołectwa 

Trzebiatów Panu Romanowi Kłodzie, który mówił na temat odpowiedzi starosty na jego 

pismo powołania komisji odnośnie rozwiązania problemu drogi powiatowej w Trzebiatowie. 

Sołtys mówił także o fatalnym stanie dróg powiatowych i chodników na terenie Trzebiatowa 

i odniósł się do korespondencji, jaką otrzymał od Starosty na jego pismo w sprawie remontu 

tej drogi. 

Radny Józef Tracz odnosząc się do wypowiedzi sołtysa Trzebiatowa, potwierdził, że 

korespondencja w sprawie dróg ze strony powiatu, charakteryzuje się wielką arogancją 
i lekceważeniem. Radny podał, jako przykład swoje doświadczenie, gdy po rozmowach 

i ustaleniach z Panią Starostą otrzymał zupełnie inną odpowiedź, niż te ustalenia, i w dodatku 

z przywołaniem przepisów nieobowiązujących ustaw. 

Natomiast Przewodnicząca Agnieszka Lenda słysząc wypowiedzi swoich poprzedników na 

temat współpracy z powiatem, wyraziła swoje obawy, co do realizacji wczorajszych ustaleń 
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po rozmowie ze starostą odnośnie inwestycji w Lipniku, ponieważ Starosta obiecał 

rozwiązanie tych problemów.  

Kolejny przykład odnośnie korespondencji z powiatem w sprawie dróg podała 

Przewodnicząca Sylwia Więcek, która powiedziała, że od sierpnia nie otrzymała 

odpowiedzi.  

Natomiast Radny Mateusz Jarosz potwierdził, że wspólnie z sołtysem Trzebiatowa zwracał 

się do starosty w sprawie drogi w Trzebiatowie. Zaproponowano by gmina przejęła drogę to 

powiat się dołoży do remontu. W związku z tym poprosił o szacunkowy koszt tego remontu. 

Na co otrzymał odpowiedź, w której 934 m przez Trzebiatów wyceniono na 7 mln zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przypomniał o kwestii przejmowania przez 

powiat dróg z uwagi na otrzymywane subwencje, które w 80 % nie były wykorzystywane na 

te cele. 

Radna Wiesława Kuśnierz zaś pytała czy to nie jest brak szacunku ze strony powiatu do 

mieszkańców wsi, którzy muszą sami dbać o wykaszanie oraz drogi. Radna zwróciła także 

uwagę na brak szacunku powiatu do tego, co już ma i nie szanuje tego. Nie robi się 
odwodnienia dróg, nie czyści się poboczy. 

Radny Maciej Lipka przypomniał inwestycje powiatu drogę z miasta Stargard do Żarowa 

jak wygląda ona w tej chwili, pozapadane chodniki, spękana ścieżka rowerowa. Brakuje 

gospodarskiego podejścia. 

Przewodniczący Jarosław Kornet, przypomniał, że inwestycja ta nie została skończona. 

Ponadto zwracając się do Przewodniczącego poprosił, by nie punktować, tylko potraktować 
naszą gminę całościowo i zwrócić uwagę, aby zadbać o całą posiadaną substancje drogową. 

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do kolejnego punktu 

obrad. 

AD 12 INFORMACJA WÓJTA GMINY NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI W OKRESIE 
MIĘDZYSESYJNYM 

Radni otrzymali pisemną informację Wójta Gminy dotyczącą wykonania zadań przez Gminę 
w okresie międzysesyjnym oraz zestawienie Zarządzeń Wójta Gminy Stargard. Informacja 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz zabierając głos poinformował w uzupełnieniu 

do informacji, którą radni otrzymali, w jakich spotkaniach i uroczystościach uczestniczyli 

z Zastępcą Wójta Jerzym Makowskim, a mianowicie: 

‒ 28 lutego w szkole w Małkocinie odbył się 18 Turniej Piłki Halowej, 

‒ 28 lutego w szkole w Grzędzicach odbyło się spotkanie z Radą Rodziców i mieszkańcami, 

w spotkaniu uczestniczyła również większa część radnych, 

‒ 9 marca w spotkaniu w świetlicy w Krąpielu z okazji Dnia Kobiet, 

‒ 12 marca w spotkaniu kwartalnym z sołtysami, 

‒ 16 marca w Stargardzkim Centrum Kultury odbył się przegląd szkolnych zespołów 

teatralnych „O nagrodę Cukrowej Głowy”, wyróżnienie otrzymała Szkoła Podstawowa 

w Sownie, 

‒ 19 marca spotkanie z Dyrektorami Szkół na temat arkuszy organizacyjnych przeprowadził 

Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski, 

‒ 22 marca w Chociwlu odbyło się Walne Zgromadzenie Stowarzyszenia WIR, 

‒ 24 marca w szkole w Strachocinie odbył się Kiermasz Wielkanocny. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zapytał, czy radni mają pytania 

do informacji Wójta Gminy. Wobec braku pytań, Przewodniczący Rady Gminy przeszedł 

do kolejnego punktu obrad. 
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AD 13. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI 
W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że podobnie uczestniczył 

w kilku spotkaniach. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował o zaproszeniu 

Dyrektora Zachodniopomorskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Barzkowicach na 

I Wiosenną Wystawę Ogrodniczo – Pszczelarską, która odbędzie się w dniach 28 – 29 

kwietnia. 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przekazał informację o przesłaniu 

przez Prezesa Regionalna Izby Obrachunkowej w Szczecinie, pisma z dnia 16 marca 2018 r., 

dotyczącego przeprowadzonej kontroli kompleksowej gospodarki finansowej Gminy 

Stargard. Przewodniczący poinformował również radnych i zainteresowanych, jeżeli chcą 
mogą się zapoznać z przedmiotowym pismem. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, również, o zaproszeniu 

przez Stowarzyszenie Gmin Polskich Euroregionu Pomerania na Zebranie Delegatów na 

dzień 17 kwietnia 2018 r., i jednocześnie oznajmił, że jako delegaci w zebraniu będą 
uczestniczyć wraz z Wójtem. 

Dalej Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że również otrzymał odpowiedź Starosty 

Stargardzkiego na pismo sołtysa Trzebiatowa w sprawie drogi w Trzebiatowie, o której to 

odpowiedzi mówił wcześniej Sołtys Trzebiatowa Roman Kłoda. 

Kolejnym pismem, o którym poinformował Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal 

było pismo Posła Sławomira Nitrasa w sprawie projektu ustawy o związku metropolitarnym 

w województwie zachodniopomorskim. Przewodniczący zakomunikował również radnych, że 

jeżeli chcą mogą się zapoznać z przedmiotowym pismem. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, również o piśmie Dyrektor 

Biblioteki Publicznej Gminy Stargard, z prośbą o utworzenie Fili Biblioteki Publicznej 

Gminy Stargard w budowanej świetlicy w Tychowie. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował o przekazaniu 

przez Wojewodę Zachodniopomorskiego skargi mieszkańców Żarowa dotyczącej 

odwodnienia drogi gminnej Żarowo w kierunku Grzędzic. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal wobec braku pytań, przeszedł do kolejnego 

punktu obrad. 

AD 14. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH 

Brak interpelacji. 

AD 15. WOLNE WNIOSKI I ZAPYTANIA 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił Wójta Gminy o udzielenie 

informacji na temat kosztów inwestycji w Tychowie. 

Odpowiadając Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, poinformował, że I etap inwestycji to 

stan surowy zamknięty, za który przyjmuje się wstawienie okien, drzwi zewnętrznych, 

przyłącze wodociągowe, kanalizacyjne oraz główne przyłącze energetyczne. Koszt to kwota 

1 201 631,72 zł. Pozostałe koszty zostaną przedstawione po ich zweryfikowaniu. 

Zaś Radny Mariusz Klewin, zwrócił się do przedstawicieli prasy o napisanie artykułu na 

temat powiatu, o tym jak traktuje i co robi. 

Natomiast Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal wrócił jeszcze do pisma 

przesłanego przez Wojewodę w sprawie skargi mieszkańców odnośnie braku odwodnienia 

drogi gminnej i poinformował, że przedmiotowe pismo zostaje potraktowane, jako skarga na 

urząd i przekazuje je do rozpatrzenia do Komisji Rewizyjnej. 

W następstwie powyższej informacji rozpoczęła się krótka dyskusja na temat odwodnienia 

tego odcinka drogi. 
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Radny Maciej Lipka, zwrócił uwagę, że przedmiotowy odcinek drogi był w planie 

inwestycji remontu budowy drogi gminnej, ale wypadł z tego planu. Natomiast Wójt Gminy 

Kazimierz Szarżanowicz, odpowiadając poinformował, że w planie inwestycji jest to etap 

oznaczony, jako odcinek C, obejmujący odcinek drogi od Grzędzic do skrzyżowania 

w Żarowie, i nie wypadł, dokumentacja jest sporządzona i będzie on realizowany 

w późniejszym terminie. Wójt poinformował również o problemie z odprowadzeniem wody, 

ponieważ właściciel gruntu, na którym miałyby powstać urządzenia do odprowadzania wody 

do wód gruntowych nie wyraża zgody, twierdząc, że będzie miał problemy z uprawą na tym 

terenie. Właściciel tego gruntu zażądał również w zasypania rowu, wykopanego wzdłuż drogi 

przez firmę, która wybudowała domy, co spowoduje, że woda wypłynie przed domami. Wójt 

Gminy powiedział, że zorganizuje zaraz po sesji spotkanie zaś drogowcami i kierownikiem 

Referatu Rolnego, by zaradzić tej sytuacji. Wójt przypomniał, także, iż ostatni rok był 

szczególny pod względem dużej ilości opadów. Zaś Radny Mariusz Sikorski zabierając głos 

zapytał Wójta Gminy czy w warunkach zabudowy, które otrzymał developer była informacja, 

że jest to teren podmokły. Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że w tym 

przypadku dokładnie nie wie, ale w każdej decyzji są zapisy odpowiednich ustaw dotyczące 

uwarunkowań wynikających z poszczególnych ustaw. Natomiast Radny Mariusz Sikorski 

powiedział, że na tym terenie przy podwyższonym poziomie wód, nawet w okresie letnim, 

w czasie, gdy lato nie było suche pojawiała się woda. 

Następnie głos zabrał Radny Mateusz Jarosz, który sprostował informację w sprawie 

komisji odnośnie ogrzewania w szkole w Strachocinie i powiedział, że potwierdza, iż 
faktycznie komisja ta była w szkole w dniu 21 marca, tak jak wcześnie powiedział Wójt 

Gminy i przeprosił za tę sytuację. 
Kolejnym tematem, który poruszył Radny Maciej Lipka, był stan bezpieczeństwo dzieci na 

placach zabaw, przy świetlicach i punktach przedszkolnych. Radny Lipka przypomniał, że 

w ubiegłym roku przy okazji objazdu świetlic, przez komisję, w Trzebiatowie było 

niezabezpieczone szambo, które następnie zostało zabezpieczone. Teraz Radny zwrócił 

uwagę na brak zabezpieczenia wyjścia ze świetlicy w Żarowie, z którego dzieci mogą 
bezpośrednio wbiec na drogę. Następnie Radny przedstawił fotografię zdjęciową wykonaną 
w ostatni wtorek obrazującą stan placu zabaw przy świetlicy w Grzędzicach oraz schodów do 

jej bocznego wejścia. Radny Maciej Lipka poprosił o pilne przeprowadzenie kontroli 

bezpieczeństwa dzieci szczególnie na tych obiektach gdzie znajdują się punkty przedszkolne 

oraz przeprowadzenie potrzebnych remontów i przygotowanie na najbliższą sesję informacji 

po zakończeniu remontów. Odpowiadając Wójt Gminy powiedział, że bezpieczeństwo 

wszystkich dzieci jest ważne i dlatego kontrolą zostaną objęte wszystkie place zabaw. 

W przyszłości byłoby dobrze gdyby Rady Sołeckie część środków na remonty przeznaczały 

z Funduszu Sołeckiego. 

AD 16. SPRAWY RÓŻNE 

Na pytanie Radnej Wiesławy Kuśnierz czy są już wnioski pokontrolne, Wójt Gminy 

odpowiedział, że właśnie Przewodniczący informował o piśmie, oraz że wnioski są 
i jednocześnie poprosił Sekretarz Gminy by dokonała wyjaśnień. Odpowiadając Sekretarz 

Gminy Danuta Żygadło poinformowała, że kierownicy poszczególnych referatów otrzymali 

do wiadomości zalecenia pokontrolne i w ciągu miesiąca mają udzielić odpowiedzi o ich 

ewentualnym terminie realizacji, ponieważ należy udzielić odpowiedzi RIO. Części zaleceń 

już została zrealizowana. 

Odpowiadając na pytanie Radnego Józefa Tracza o publikacje tych zaleceń na stronach 

internetowych, Wójt Gminy powiedział, że na pewno są one na stronach BIP Regionalnej 

Izby Obrachunkowej i zostaną również zamieszczone na stronie urzędu. 
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Następnie głos zabrał Radny Mariusz Sikorski, który przypomniał kwestię kiedyś poruszaną 
kilka miesięcy temu przez Radną Wiesławę Kuśnierz, odnośnie wyrażania opinii komisji na 

temat projektów uchwał. Radny Sikorski zaproponował, aby na sesji w trakcie pracy nad 

uchwałami poszczególne komisje wyrażały swoje opinie, ponieważ w ten sposób radni 

mieliby możliwość poznania uwag wypracowanych na posiedzeniach komisji, których nie są 
członkami. Odnosząc się do propozycji Radnego Mariusza Sikorskiego w sprawie 

przedstawiania stanowisk przez poszczególne komisje odnośnie uchwał, przychylił się 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal i równocześnie odpowiedział, że prace 

w ten sposób będą się odbywać od następnej sesji. 

W następstwie poruszonej kwestii radni rozpoczęli dyskusje na temat formy i sposobu 

wyrażania opinii i zajmowanych stanowisk.  

Radna Wiesława Kuśnierz przypomniała sytuację z posiedzeń komisji przed bieżącą sesją 
i uwag poszczególnych komisji do przedstawionych projektów i zaproponowała, by były to 

opinie każdej komisji w dwóch trzech zdaniach, jeśli są jakieś uwagi. Z kolei 

Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet w uzupełnieniu powiedział o kwestii stanowiska 

swojej komisji i pominiętego wniosku do projektu w sprawie zmian budżetu. 

Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że jest przeciwna formalizowaniu tej propozycji 

i nakładaniu obowiązku sporządzania pisemnych opracowań do uchwał. Jest za tym, aby 

rozmawiać i by Przewodniczący poszczególnych komisji przedstawiali krótko te opinie. 

Natomiast Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda, powiedziała, że jej 

praca nad uchwałami polega na sporządzeniu notatek i chętnie się nimi podzieli. Zdaje sobie 

również sprawę z tego, że nie wszyscy mają taką samą wiedzę na poszczególne zagadnienia. 

Odnosząc się do przedstawionych propozycji Przewodniczący Jarosław Kornet powiedział, 

że również nie jest za opracowywaniem pisemnych opinii i je odczytywać, ale by ogólnie 

omówić, co było mówione na temat projektu uchwały i jak wyglądało głosowanie członków 

komisji.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zwrócił się z prośbą do Wójta 

Gminy. W związku z prowadzeniem inwestycji na terenie gminy Przewodniczący poprosił, by 

na każdą sesje przygotować, na jakim etapie jest realizacja inwestycji i koszty. Następnie 

Przewodniczący poprosił Wójta Gminy o informację w sprawie składanych wniosków 

o dofinansowanie, na jaką inwestycję możemy pozyskać subwencje, czy są przygotowane 

wnioski i jakie wnioski o pozyskanie środków zostały złożone i na jakim są one etapie. 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy mówił o możliwościach pozyskania środków 

i składania wniosków. Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal powiedział, również, 
że każdy Radny ma prawo w każdej chwili zwrócić się do Wójta o dokumentacje i taką 
dokumentacje otrzyma. 

Natomiast Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda, zwróciła uwagę na sytuację, gdy są 
jakieś ustalenia, a okazuje się, że ich realizacja przebiega inaczej. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przypomniał, że niektórzy radni korzystają 
z interpelacji i każdy radny może złożyć pisemną interpelacje i otrzyma odpowiedź. 

Z kolei Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek zwróciła się do Przewodniczącego Rady 

i przypomniała, że już w miesiącu grudniu była mowa w sprawie cięć kosztów inwestycji 

w Tychowie. Radni mieli otrzymać dokumenty i informację, co zostanie obcięte. Będąc 

u progu kwietnia nadal jej nie otrzymali, a słyszą, że mogą przyjść i się dowiedzieć. Umowa 

była taka, że każdy radny otrzyma te dokumenty. Przewodnicząca powiedziała, że dziś 
w WPF widnieje 3 miliony i zapytała o to ile, i co zostało ścięte.  

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal wobec braku innych spraw, przeszedł do 

kolejnego punktu obrad. 
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AD 17. USTALENIE TERMINU NASTĘPNEJ SESJI 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podał termin zwołania XXXIX sesji Rady 

Gminy Stargard i terminy posiedzeń komisji, a mianowicie: 

− obrady XXXIX sesji Rady Gminy Stargard na dzień 27 kwietnia 2018 r. na godz. 10.00, 

− posiedzenie Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na dzień 23 kwietnia 

2018 r., 

− posiedzenie Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty na dzień 24 kwietnia 2018 r., 

− posiedzenie Komisji Rewizyjnej na dzień 25 kwietnia 2018 r., 

zaś godziny posiedzeń poszczególnych komisji ustalą ich przewodniczący. 

Natomiast Radny Maciej Lipka zgłosił, aby obrady sesji Rady Gminy Stargard zwołać na 

dzień 30 kwietnia 2018 r., oraz zgłosił wniosek o przegłosowanie proponowanego terminu. 

Wobec „5” głosów za i „10” głosów przeciw, termin zwołania obrad XXXIX sesji Rady 

Gminy Stargard pozostał ustalony według terminu podanego przez Przewodniczącego Rady 

Gminy, tj. na dzień 27 kwietnia 2018 r. 

AD 18. ZAMKNIĘCIE OBRAD SESJI 

Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal wobec wyczerpania porządku 

obrad podziękował wszystkim za udział i o godzinie 12.17, zamknął obrady XXXVIII sesji 

Rady Gminy Stargard. 
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